
Fjordbakkeskolens Skolebestyrelse                     

 

Fælles bestyrelsesmødet den 2/11 2022 kl. 19.00-21.00: møde  
Taulov – personalerum 

Medlemmer af skolebestyrelsen: 
Elever: Alfred 9.a, Tone 7.x 
Forældre: Karina Bukh, Mette Adriansen, Lise Strøm Jensen, Peter Bay Rasmussen, Karin Jeppesen, 
Casper Vig Frederiksen, Anja Schrøder Trelle 
Personale: Carsten Bonde, Brian Alsløw 
Ledelse: Jens Bay, Poul Jacobsen 
Ordstyrer: Casper Vig Frederiksen  

Fraværende: Tone, Karin, Anja og (Lise fra 19.45) 

0. Godkendelse af referat og dagsorden.  

 

1.       Efterretningspunkt  
          Nyt fra eleverne: Nyt fra vores elevrepræsentanter. Det går godt – mobiler er tilbage til brug i  
          frikvartererne, hvilket flere er glade for. Der skal snart være elevrådsmøde, hvor ordningen 
          evalueres. En fordel at nye 7. klasser ikke får lov til at bruge mobilen i en periode indtil  
          sammenlægningen er gennemført for at fremme de sociale kontakter. 
          Nyt fra medarbejderne: Status ARLA automat – det er ved lykkes at automaten kan startes op  
          igen, idet der er fundet en ny betalingsordning. 
          Der skal være topmøde i næste uge for elevrådet 
          Nyt fra formanden: Der er udsendt et kort referat fra fællesrådsmøde. Næste møde er den 
           8.nov. 
          Nyt fra ledelsen: 
- Budget og økonomi –2022 Der er kommunale opbremsninger på alle områder, idet 

kommunens samlede serviceramme er overskredet. Skolens økonomi ser ud til at give 
overskud efter den seneste interne prognose. 

- Budgetter 2023 – kommer først efter den 23.nov 
- Mobilpolitik udskoling – drøftet under elevpunkt. 
- Ansættelsesudvalg lederstilling. Opslag i den kommende tid til besættelse ca. 1. februar. 

Ansættelsessamtaler den 12/12 og anden runde den 15/12 – samtalerne begynder ca. 14.30. 
Fra skolebestyrelsen deltager Karina Bukh og Casper Vig Frederiksen. 

- Øvrigt. Ny medarbejder til ungemiljøet i Taulov pr. 1.januar. 

2. Opfølgning på skolebestyrelseskursus 13/9 – hvilke opmærksomhedspunkter/temaer skal 
vi hen over skoleåret – eksempler: 

- Overblik over eksisterende og manglende principper  
- Årshjul? 
- Faste temaer? 
- Årsberetning 
- Valg af elevrepræsentanter – tidspunkt på året. 
- Arbejdsgrupper og udvalg 
 
Jens og Karina udarbejder et årshjul – udkastet kommer på næste møde. 
Der ønskes, at principperne skal drøftes og ajourføres. De principper, som er lovpligtige, laves først 
– arbejdets fordeling mellem medarbejderne og dernæst fritidsordningens virksomhed. 
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Pjece vedr. principper: 
 
haefte_4_2016_web_150dpi (1).pdf 
 
 
 Skolens fokusområder, som blev fremlagt på sidste møde af JB, ønskes drøftet enkeltvis for at gå i 
dybden med det pågældende område. 
 

3. Skolemad - Temapunkt (drøftelse og evt. beslutning om fremtidig skolemadsordning) 
Opsamling på tiltag siden sidste møde – og afgørelse. 
Lise har undersøgt flere muligheder uden endnu at have noget konkret: 
Elbokøkken ikke hørt noget. 
Ørsted kan ikke levere noget. 
Strib Slagter kan heller ikke levere. 
Køkken i Børkop undersøger mulighederne. 
Brian har undersøgt: 
Skolemad.dk  
Godskolemad.dk etc.  
En af partnerne vil undersøge deres kartotek og kontakte Brian. 
Erritsø Idrætscenter vil undersøge mulighederne og vil vende tilbage til Brian. 
Kokkens kantine (Vejle) vender også tilbage. 
Brian og Lise snakker sammen om mulighederne til næste gang for eventuelt at få en 
konkret kontakt – sættes på til næste møde torsdag den 8. december. 
 

4. Mobiler i fritidstilbud 
Skolebestyrelsen får redegørelse for, hvorfor mobiler inddrages i vores fritidstilbud 
(overholdelse af principper for aldersgruppen). Drøftelse med mulighed for senere 
principændring/indskærpelse 
 
Michael Friis fra ledelsen orienterede om punktet: 
 
Det er besluttet efter sommerferie, at mobil og smartwatch ikke skal bruges af børnene i 
SFO-tiden, idet børnene brugte den til unødige kontakter til forældre og gemmer sig på 
toiletter for at spille på mobilen eller gå til på ”forbudte” sider. 
I klubregi er den tilladt i en halv time for lige at tjekke sms etc. Derefter lægges den væk. 
Forældrene er orienteret om, at børnene ikke har noget at bruge mobilen til i fritid. 
Enkelte forældre brugte den også til at ringe til børn, så de kunne komme ud til bilen. 
Skolen ønsker, at forældrene kommer ind for at se, hvad der sker. 
I aftensklub er der ingen forbud mod at anvende mobilen hensigtsmæssigt. 
Vi ønsker, at børnene skal bruge tiden til mest mulig social kontakt. 

5. Input fra Island 
JB præsenterer tankevækkende trivselsdata fra Island – med en vis transferværdi til 
Danmark 
 

file:///C:/Users/slpj/Downloads/haefte_4_2016_web_150dpi%20(1).pdf
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Jens fortalte lidt om de islandske erfaringer med at udsætte de unges alkohol-debut fra 15 
til 18 år ved en samlet koordineret indsats. Der er andre udfordringer for de unge på Island, 
som der skal arbejdes videre med, men nu har de den islandske model at arbejde ud fra. 
Jens fremlagde også en ide om et pilot-projekt, som ønskes gennemført i skoleåret 22/23 i 
en udvalgt klasse. SB gav fuld opbakning til at afprøve forsøget.  

6. Punkter til Børne-skoleudvalgsbesøg 23. januar 
Der ønskes en drøftelse af, hvordan politikerne ser en langsigtet forholdsvis kontinuerlig 
økonomi for skolerne. 
Bygninger – lette og tidssvarende bygninger contra en ”østtysk” bygningsmasse. 
Åben skole – kan politikerne hjælpe med noget. 
Forældre tydelighed – opbakning at det er områdets skole og politikerne blander sig ikke i 
enkelte sager. 
På næste møde drøftes det endelige program for mødet den 23.jan. 

7. Evt. For mange opslag i overblik – kan det samles i ugeplan. Drøftelse af principper for 
kommunikation kan tages op til eventuelt redigering og opfølgning. 

 

Næste møde torsdag den 8.december i Skærbæk. 


